
Uwaga! 

Protokół niniejszy podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 
września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej (Dz.U. nr 112, poz.1198 ze zm.), 
z ograniczeniami wynikającymi z art.5 cytowanej ustawy. 
 

Uwaga ! 

Użyte w tekście   zamazania w kolorze czarnym oznaczają, że dokonano wyłączenia 
danych osobowych ze względu na prywatność osoby fizycznej - podstawa wyłączenia 
art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej w zw. 
z art.23 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonał 
Sekretarz Gminy Grabów Janusz Jagodziński. 
 

   PROTOKÓŁ  Nr  V / 2011 

z sesji RADY GMINY GRABÓW 

z dnia 14 marca 2011 r. 

odbytej w sali narad Urzędu Gminy w Grabowie. 

 

     Obrady rozpoczęto o godz. 10-tej, a zakończono o godz. 15- tej. 

   

     Liczba radnych obecnych podczas sesji – 14 

 

      Ponadto w sesji udział wzięli : 

 
 Pan Wójt Gminy – Ryszard Kostrzewski 

 Pan Zastępca Wójta Gminy – Wiesław Łaziński 

 Pan Sekretarz Gminy- Janusz Jagodziński 

 Pani Skarbnik Gminy – Zofia Zasadzka 

 Sołtysi Gminy Grabów ( wg załączonej listy obecności) 

 Kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych: 

 

- Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Grabowie – Krystyna Gaj 

- Pan Dyrektor Szkoły Podstawowej w Starej Sobótce – Stanisław Tomczak 

- Pan Dyrektor Gimnazjum w Grabowie – Mariusz Jagielski 

- Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kadzidłowej – Danuta Niewiadomska 

- Dyrektor  GZGKiM w Grabowie -  Włodzimierz Ryszkiewicz 

- Kierownik GOPS – u w Grabowie – Jadwiga Soja  

 

      1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia Sesji Rady Gminy dokonał Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Sobczyński który stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest w momencie otwarcia 

Sesji 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Sesja może się odbyć i można 

podejmować prawomocne uchwały.  

  

 



2.Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński przedłożył zmianę do 

proponowanego porządku obrad V sesji stwierdzając- kiedy gmina wprowadza dochody z 

tytułu dotacji i taką samą kwotę po stronie wydatków, w takim przypadku nie ma 

obowiązku zmiany wieloletniej prognozy finansowej. W  związku  z powyższym  zachodzi 

konieczność zdjęcia z proponowanego porządku obrad pkt. 16 Podjęcie uchwały 

zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową na rok 2011. 

W świetle wprowadzonych zmian porządek obrad V Sesji Rady Gminy przedstawia 

się następująco ; 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum . 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji . 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Grabów. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia obiektu 

sportowego użytkowego położonego w Grabowie przy ulicy Dąbskiej 4a  stanowiącego 

własność Gminy Grabów na czas nieoznaczony i odstąpienia od obowiązku zawarcia 

umowy w trybie przetargu. 

8. Podjęcie uchwały  w nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzania poboru podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego, podatku leśnego oraz podatku od psów w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za  inkaso. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących 

radnym Rady Gminy Grabów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wypowiedzenia porozumienia komunalnego z Gminą 

Daszyna. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  autopoprawek do budżetu gminy Grabów na rok 2011. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie autopoprawek do Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

rok 2011. 

15. Podjęcie uchwały  zmieniającej budżet gminy Grabów na rok 2011. 

16. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.  

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad  sesji .  

  Porządek V sesji Rady został przyjęty przy 14 głosach za w obecności 14 

radnych na sali narad. 



 

 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 

      Pan Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady 

Gminy  bez odczytywania, gdyż jest on wyłożony do publicznego wglądu w sali narad 

Urzędu Gminy. 

 

       RADA GMINY GRABÓW przyjęła bez odczytywania protokół z III Sesji Rady 

Gminy  przy 14 głosach za w obecności 14 radnych na sali narad. 

 

4.Interpelacje i zapytania  . 

Radny Starczyński Andrzej stwierdził – jak wiadomo Orkiestra Dęta w Byszewie nie 

istnieje, to dlaczego p. kapelmistrz, co miesiąc bierze 1000 zł. 

Następna sprawa – ile gmina ma przychodu za anteny od Internetu, co są zamontowane 

na Gminie i Szkołach.  

Kiedy Pan Wójt wymieni Radcę Prawnego, ponieważ wiele spraw sądowych Gmina 

przegrała. 

Radny Pabin Henryk zgłosił do odkoszenia zarośniętą drogę od Besiekier do Pieczewa. 

Radny Pawłowski Radosław zapytał – kto wyraził zgodę na budowę studzienki 

kanalizacyjnej i studni głębinowej na działce położonej koło przetwórni, która jest 

własnością gminy. 

Następne pytanie – czy płacenie składek do Spółki Wodnej jest obowiązkowe. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski stwierdził – Pan Wójt 

na zebraniach przedwyborczych proponował 2 rozwiązania dotyczące oświetlenia, tj. 

oświetlenie wszędzie albo druga opcja wyłączenia zatem, która opcja jest bliższa do 

realizacji. 

Następna sprawa – przywrócenie do stanu użyteczności przepustu drogowego 

powodującego wybijanie wody na drogę w Borucicach. 

Radny Grobelny Leszek – zapytał kiedy nastąpi naprawienie wału na Nerze w Gaci. Na 

Kanale nic nie zrobiono, a kładki leżą już w wodzie w Krzewie od samego przejazdu 

kolejowego. 

Radny Krawczyk Czesław zapytał- czy na 0,5 etatu jest potrzebny księgowy w 

Bibliotece i Gminnym Ośrodku Kultury. To jest skandal, żeby księgowy był zatrudniony na 

0,5 etatu, co najwyżej na 2,3 godziny. Chcę konkretnie usłyszeć, jak wygląda sytuacja z 



budową studni głębinowej. Wójt na Komisji powiedział, że do 30 m przepisy pozwalają na 

wiercenie studni głębinowej. Prawda jest taka, że na własne potrzeby rolnika natomiast 

dla zakładu przemysłowego nie, art. 124 mówi wyraźnie musi być podjęta zgoda i 

opracowana dokumentacja w związku z tym proszę konkretnie udzielić odpowiedzi, kto 

zezwolił na budowę studzienki i studni na terenie nieruchomości będącej własnością 

gminy, która dopiero będzie sprzedawana. Jak może być sytuacja w GZGK i M, ze pani 

która pracuje na pełnym etacie jest emerytem i jeszcze zatrudniona na 0,5 etatu jako 

księgowa w Bibliotece, gdzie ludzie młodzi, wykształceni czekają na pracę. 

Interesowałem się, w wielu gminach są fachowcy z prawdziwego zdarzenia, którzy 

skończyli studia i się sprawdzają, a u nas? Pan Wójt na posiedzeniu Komisji wręczył nam 

radnym ksero dokumentu – „radny to petent w Urzędzie”. Proszę państwa można i tak 

interpretować, ale ja mam przed sobą ustawę z dnia 6 września 2001 r. na którą się 

powołuję o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. 2001 nr 112 poz. 1198) -Art. 3 

ustawy o dostępie do informacji publicznej, mówi wyraźnie - Art. 3. 1. Prawo do informacji 

publicznej obejmuje uprawnienia do:  

1) uzyskania informacji publicznej, w tym uzyskania informacji przetworzonej w takim zakresie, w 

jakim jest to szczególnie istotne dla interesu publicznego, 

2) wglądu do dokumentów urzędowych, 

3) dostępu do posiedzeń kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących z powszechnych 

wyborów. 

2. Prawo do informacji publicznej obejmuje uprawnienie do niezwłocznego uzyskania informacji 

publicznej zawierającej aktualną wiedzę o sprawach publicznych. 

W świetle powyższego proszę nie robić mi utrudnień, po to zostałem wybrany, żeby w tej 

gminie zapanował ład i porządek. 

Sołtys Starzyński Ryszard zapytał – jaka jest podjęta decyzja po dokonanym 

przeglądzie dróg. 

Sołtys Kawczyńska Bożena - poinformowała, że w swoim sołectwie ma 2 zalane 

gospodarstwa i rolnicy tych gospodarstw proszę o przekopanie rowu oraz założenie 3 

przepustów, wówczas woda szybciej by zeszła, a rów ma długość 150 mb.  

Sołtys Osiński Roman – zawnioskował o posprzątanie chodnika przy parku i sklepie z 

pozostawionych butelek ze szkła. 

Sołtys Heftowicz Apolinary stwierdził– w moim sołectwie jest przeprowadzana budowa 

kanalizacji, firmy nie ma, a kilku rolników nie ma wjazdów do swych posesji – kiedy 

powróci firma do swych prac? 



Sołtys Chmielecka Daniela - zgłosiła wniosek w sprawie wycięcia krzaków o długości 

200 mb przy drodze gminnej. 

Sołtys Michalak Zofia poinformowała, że znak drogowy uległ dużemu zniszczeniu na 

końcu wsi. 

Druga sprawa – z hydrantu leje się woda na pola położone w kierunku Brudzenia. 

Sołtys Lasota Izabela – zgłosiła, że droga Leszno – Świnice jest podkopywana przez 

bobry i droga siłą rzeczy się podnosi przy dorzeczu starej rzeki. 

Sołtys Łopaciński Zenon - zapytał kiedy będzie naprawiony przystanek autobusowy w 

Sławęcinie. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński – odniósł się do ulicy 

Reymonta biegnącej przy Ośrodku Zdrowia – powstała Firma Wilec, przejeżdżają duże 

samochody, a przy Ośrodka Zdrowia są parkowane samochody pacjentów i jest tak 

ciasno, że samochody nie mogą się wyminąć. W związku z powyższym wnioskuję o 

zorganizowanie ruchu jednokierunkowego. 

Następna sprawa dotyczy niedrożności mostka przez folie, materiały pochodzące z placu 

targowego. 

Trzecia sprawa – jak dotrzeć do tych ludzi, co mają działkę w Centrum Grabowa, na 

której  jest totalne śmietnisko. 

Radny Krawczyk Czesław – zapytał ile jest wieży komórkowych i jakie opłaty wpływają 

za każdą wieżę. 

Interpelacje i zapytania będą udzielone we przedostatnim punkcie. 

 

5. Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy. 

Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy przedłożył  sprawozdania z działalności 

międzysesyjnej. 

 Przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu . 

W dyskusji głos wzięli: 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził – cel tej Orkiestry Świątecznej Pomocy jest 

wspaniały, ale trzeba żebyście Państwo wiedzieli, że 10 % z tego bierze bezpośrednio p. 

Owsiak i 7% od pieniędzy złożonych w Banku na własne potrzeby. To nie jest blef, bo te 

wiadomości mam z gazety. Caritas Polska ogromny wkład daje i nic na ten temat się nie 



mówi. Zebrano 47 mln zł, a ile będzie kosztowała transmisja w Telewizji, jeżeli jedna 

minuta przeprosin w Telewizji kosztuje 120.000zł.  

Pan Włodzimierz Ryszkiewicz – Dyrektor GZGK i M zapytał czy ktoś widział w 

Telewizji czy prasie rozliczenie finansowe Caritasu, to jest ta różnica, że p. Owsiak się 

rozlicza, a Caritas nie. 

 

Radna Matusiak Małgorzata stwierdziła – zakończmy tę dyskusję i to są nasze 

prywatne pieniądze i wpłacamy tam, gdzie się nam to podoba. Mamy prawo mieć różne 

poglądy. 

Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Grabowie – Pani Krystyna Gaj 

odpowiedziała– ważne jest, dla jakich celów zbieramy te pieniądze i ważna jest praca 

dorosłych, a w szczególności praca dzieciaków. Każdego roku wzrasta zainteresowanie tą 

akcją, około 80 uczniów uczestniczy. Wychowujemy po to dzieci, żeby na starość nam 

pomagały i to jest szczytny cel. 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził, że odpowiada za każde słowa, nie kwestionuje 

szczytnego celu, tylko żeby wszystkie pieniądze  przekazywane były na ten cel. 

 

 Rada Gminy przyjęła do wiadomości zaprezentowane sprawozdanie. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 

Grabów 

Pan Mariusz Brząkała Kierownik Rewiru Dzielnicowych w Grabowie  – przedłożył 

informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Grabów, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Krawczyk Czesław zapytał – ile szkoleń przeprowadziła Policja z młodzieżą z 

Gimnazjum. 

Pan Mariusz Brząkała Kierownik Rewiru Dzielnicowych w Grabowie    stwierdził– 

nie odpowiem na to pytanie, ponieważ tymi sprawami zajmuje się Zespół ds. Nieletnich. 

Sam osobiście uczestniczę w kontaktach z Dyrektorem w Gimnazjum. 

Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy stwierdził – współpraca z Kierownikiem Rewiru 

Dzielnicowych  przejawia się dobrze, zauważam efektywność w przepływie informacji. 

Korzystając z obecności Kierownika Rewiru  chcę się podzielić  z pewną informacją - 

przyjechała Firma Rador Gdańsk z ofertą założenia punktu straży gminnej oraz założenia 

radaru. Gmina poniesie koszty 20.000 zł, a radar będzie ustawiony tak, że będą mandaty 



kosztować 250 zł, zasugerowano ciąg od Topoli do Kłodawy. Jest to pewien chwyt, że 

gmina byłaby źródłem finansowania. 

Radny Henryk Pabin stwierdził– mamy doświadczenie dotyczące utworzenia straży 

miejskiej, w to miejsce by lepiej uruchomiono więcej etatów Policji, a zamontowanie 

radaru to ogłoszenie referendum w sprawie odwołania Wójta. 

 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości zaprezentowaną informację. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia obiektu sportowego użytkowego położonego w Grabowie przy 

ulicy Dąbskiej 4a stanowiącego własność Gminy Grabów na czas 

nieoznaczony i odstąpienia od obowiązku zawarcia umowy w trybie 

przetargu. 

 

Wnioski Komisji 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. Jednocześnie 

Komisja wnioskuje o zawarcie  w umowie użyczenia klauzuli dot.  możliwości  korzystania  

z całego obiektu sportowego przez dzieci i młodzież ze szkół  pod warunkiem 

odpowiedniego sprawowanego nadzoru pedagogicznego. 

 

Dyskusji nie podjęto. 

   Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Pieczewski przedłożył projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy użyczenia obiektu sportowego użytkowego położonego w Grabowie przy ulicy 

Dąbskiej 4a stanowiącego własność Gminy Grabów na czas nieoznaczony i odstąpienia od 

obowiązku zawarcia umowy w trybie przetargu, który został przyjęty przy 15 głosach na 

ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i pojęta została  

 

UCHWAŁA Nr V/21/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

8.Podjęcie uchwały  w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.  

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

 Nie wyraża się zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2012 środków 

stanowiących fundusz sołecki. 



KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

 Nie wyraża się zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2012 środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

 Nie wyraża się zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2012 środków 

stanowiących fundusz sołecki, ale corocznie będzie proponować dla sołectw przy uchwalaniu 

budżetu wyodrębnienie kwoty ok.300 000zł na bieżące naprawy dróg. 

 

   Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Józef Drozdowski  przedłożył projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki, który został 

przyjęty przy 15 głosach na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i pojęta została  

 

UCHWAŁA Nr V/22/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

9.Podjęcie uchwały w sprawie zarządzania poboru podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od psów w drodze inkasa oraz 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za  inkaso. 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

          Komisja pozytywnie przy 3 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w  

sprawie zarządzenia poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od psów w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, podwyższając 

zryczałtowane stałe wynagrodzenie miesięczne  na 100 zł. 

 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

         Komisja pozytywnie przy 4 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w  

sprawie zarządzenia poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od psów w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, podwyższając 

zryczałtowane stałe wynagrodzenie miesięczne  na 100 zł. 

 



KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

         Komisja pozytywnie przy 3 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w  

sprawie zarządzenia poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od psów w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, podwyższając 

zryczałtowane stałe wynagrodzenie miesięczne  na 110 zł. 

         Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński poinformował Radę 

Gminy ,że Komisja Oświaty i Komisja  Planu i Budżetu  jednogłośnie zaopiniowały 

projekt przedmiotowej uchwały w  sprawie zarządzenia poboru łącznego zobowiązania 

pieniężnego podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku 

od psów w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 

inkaso, podwyższając zryczałtowane stałe wynagrodzenie miesięczne  na 100 zł. 

           W świetle powyższego  w pierwszej kolejności pod głosowanie zostanie poddany  

wniosek najdalej idący dot.  ustalenia zryczałtowanego stałego wynagrodzenia 

miesięcznego  w kwocie 100 zł. 

       Za wnioskiem najdalej idącym dot. ustalenia zryczałtowanego stałego 

wynagrodzenia miesięcznego  w kwocie 100 zł- głosowało 4 radnych. 

W świetle powyższego wniosek najdalej idący nie przeszedł. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński poddał pod głosowanie 

wniosek Komisji Rewizyjnej ustalenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

podwyższając zryczałtowane stałe wynagrodzenie miesięczne  na 110 zł. 

Za przedmiotowym wnioskiem Komisji Rewizyjnej  oddano głosów 7 ,wobec powyższego 

wniosek przeszedł. 

      Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński poinformował, że  w 

przypadku sołtysów będących jednocześnie radnymi, którzy zostali wyznaczeni do 

pełnienia funkcji inkasenta w szczególnych sytuacjach może znaleźć prawne 

zastosowanie art. 25a usg, zgodnie z którym radny nie może brać udziału w głosowaniu 

w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy jego interesu prawnego (por. pismo Ministerstwa 

Finansów z 29 marca 2004 r., LK -291/LP /04/AM/KM). 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński  przedłożył projekt uchwały 

w sprawie zarządzania poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku 

leśnego oraz podatku od psów w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za  inkaso , który został przyjęty przy 11 głosach na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i pojęta została  

 

UCHWAŁA Nr V/23/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 



 

10.Podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet 

przysługujących radnym Rady Gminy Grabów. 

 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja pozytywnie przy 4 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały  na 

dotychczasowym poziomie  nie stosując zasady podwyższania  diety. 

 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

 Komisja pozytywnie przy 3 głosach za i 2 przeciwnych zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały  w brzmieniu następującym : 

    Dietę dla radnych Rady Gminy ustala się w wysokości   150 zł. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja pozytywnie przy 3 głosach za i 2 przeciwnych zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały na dotychczasowym poziomie  nie stosując zasady 

podwyższania diety. 

W dyskusji głos wzięli : 

Radny Pabin Henryk - zaproponował zmianę ustalenia diety w formie krotności liczonej 

od diety służbowej. 

Pan Sekretarz Gminy – Janusz Jagodziński odpowiedział, że w związku zgłoszonym 

nowym wnioskiem poprosił o zdjęcie z porządku obrad przedmiotowego punktu, ponieważ 

projekt uchwały zmienia się diametralnie. 

Radny Krawczyk Czesław  stwierdził – jest to temat delikatny i do tematu nie 

powinniśmy po podjęciu już więcej razy wracać. My nie chcemy wygórowanych diet, ale 

żebyśmy się mieścili w przyzwoitych granicach w stosunku do okolicznych gmin. 

W świetle powyższego Pan Przewodniczący Rady Zbigniew Sobczyński poddał pod 

głosowanie  zdjęcie z porządku obrad przedmiotowego punktu. 

Rada Gminy przy 8 głosach za, 3 przeciwnych i 4 wstrzymujących zdjęła z porządku 

obrad punkt dot. podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet 

przysługujących radnym Rady Gminy Grabów. 

 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 



Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja pozytywnie przy 4 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały  w 

brzmieniu następującym: 

§ 1. Zatwierdza się taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków w następującej wysokości: 

1)  opłata za wodę w wysokości  2,96 zł brutto za 1m3, ( dla odbiorcy) 

2 ) opłata za ścieki w wysokości  3,60 zł brutto  za  1m3 , ( dla odbiorcy) 

3)  opłata abonamentowa za wodomierz  na miesiąc  2,16 zł. 

   § 2. 1 Ustala się dopłatę do 1m3 wody w wysokości 0,20 zł brutto 

   2. Ustala się dopłatę do 1m3 ścieków odprowadzanych do grupowych oczyszczalni 

ścieków  w wysokości  0,64zł brutto.  

    3. Ustala się dopłatę do ścieków odprowadzanych do przydomowych oczyszczalni w 

wysokości  33 zł miesięcznie do jednej przydomowej oczyszczalni. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja pozytywnie przy 3 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały  w 

brzmieniu następującym: 

§ 1. Zatwierdza się taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków w następującej wysokości: 

1)  opłata za wodę w wysokości  2,86 zł brutto za 1m3, ( dla odbiorcy) 

2 ) opłata za ścieki w wysokości  3,60 zł brutto  za  1m3 , ( dla odbiorcy) 

3)  opłata abonamentowa za wodomierz  na miesiąc  2,16 zł. 

   § 2. 1 Ustala się dopłatę do 1m3 wody w wysokości 0,30 zł brutto 

   2. Ustala się dopłatę do 1m3 ścieków odprowadzanych do grupowych oczyszczalni 

ścieków  w wysokości  0,64zł brutto.  

    3. Ustala się dopłatę do ścieków odprowadzanych do przydomowych oczyszczalni w 

wysokości  33 zł miesięcznie do jednej przydomowej oczyszczalni. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja przedstawia projekt przedmiotowej uchwały  w brzmieniu następującym: 

§ 1. Zatwierdza się taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków w następującej wysokości: 

1)  opłata za wodę w wysokości  ….. zł brutto za 1m3 – nie określono 

2 ) opłata za ścieki w wysokości  4,24 zł brutto  za  1m3 , 1 glos za , 4 wstrzymujące 

3)  opłata abonamentowa za wodomierz  na miesiąc  2,16 zł. 

   § 2. 1 Ustala się dopłatę do 1m3 wody w wysokości …. zł brutto – nie określono 



 2. Ustala się dopłatę do ścieków odprowadzanych do przydomowych oczyszczalni w 

wysokości  33 zł miesięcznie do jednej przydomowej oczyszczalni- 3 za , 2 wstrzymujące 

W dyskusji głos wzięli ; 

Radny Krawczyk Czesław – stwierdził, że proponowana cena za wodę jest bardzo 

wysoka, a 25 % wody ginie. Przychodzi wielka bieda i wielu rolników nie będzie stać. 

Trzeba szukać, ale poprzez oszczędność w zatrudnianiu pracowników. Stanowisko moje 

jest takie – rozmawiałem ze społeczeństwem i absolutnie nie chcą podwyższania ceny 

wody. 

Radny Starczyński Andrzej stwierdził – woda w gminie Grabów jest droga. Weźmy 

Daszynę do 2009 r. – 1,45 zł. a u nas sprzedawało się za 2,85 zł. zostawić opłatę za 

wodę na dotychczasowym poziomie. Po drugie Panie Wójcie 4 lata temu na ulicy 

Ogrodowej woda wybijała spod asfaltu. Mówiłem Panu Dyrektorowi GZGKiM. Pan 

Dyrektor nic w tym czasie nie zrobił, wszedłem do Rady, od razu zaczęto naprawiać i 

dlaczego mamy robić podwyżkę. Żadnej podwyżki wody nie będziemy robić – jest to mój 

wniosek formalny. Pan Wójt niech się nie wypiera, że nie było takiej stawki. 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził  – do roku 2009 była cena wody 1,45 zł ,którą 

kupowano od Daszyny. Wójt z Daszyny wystawił fakturę za kwotę 5000 zł, ponieważ 

remontował ujęcie wody, a że Sobótka pobierała 20 %, stąd ta faktura. 

Radna Krysiak Ewelina – wszyscy wiedzą, że problem jest z oczyszczalniami 

przydomowymi, słyszę różne informacje, że firma, która dała gwarancję nie istnieje, a ja 

dzwoniłam do tej firmy i ona istnieje. Całe remonty wykonuje GZGKiM, który przejął te 

oczyszczalnie. Na jakich zasadach to działa, bo ludzie polikwidowały szamba mając 

oczyszczalnie przydomowe, z których sama eksploatacja to już problem. 

Sołtys Gromiński Jerzy – zanudzam wszystkich Państwa sytuację, oczyszczalniami 

przydomowych. Tylko jednostki nie mają problemu. 

Radny Starczyński Andrzej – odniósł się do wodomierzy, stwierdzając – wszyscy 

rolnicy kupili wodomierze, a teraz na miesiąc płacić mamy 2 zł. 

Sołtys Lasota Zbigniew stwierdził– nie wiem, według jakich zasad jest ta organizacja 

funkcjonowania oczyszczalni przydomowych, bowiem jedni płacą, a drudzy nie. Dlatego 

powinno być zorganizowane spotkanie na temat tych oczyszczalni. 

Pan Wójt Gminy – Ryszard Kostrzewski stwierdził – kalkulacja kosztów wody 

przedstawione przez Dyrektora GZGKiM jest prawidłowa i oparta o aktualne koszty i ceny 

energii, strata wody czy jest duża? Jest to oparte o rachunek ekonomiczny, a czy inne 

gminy mają ceny niższe. Taryfa wynika z kalkulacji kosztów składających się na tę taryfę. 

GZGKiM gospodaruje wodociągami, sieć w Grabowie i Sobótce jest bardzo stara, z lat 70-

tych i są ciągle awarie. Byliśmy wraz z Dyrektorem GZGKiM u Wójta z Gminy Daszyna i 



proponowaliśmy żeby wziął sieć wodociągową z Sobótki, to nam odmówił, bo on wie o 

awaryjności naszej sieci. Swego czasu była woda w Daszynie 1,45 zł, a w Grabowie 

wtedy 1,80 zł, a teraz z gm. Daszyna cena wody poszła w górę i dziwię się p. radnemu 

Krawczykowi, że się rozczula nad gm. Daszyna . W naszym obowiązku jest zapewnienie 

dla wszystkich mieszkańców gminy dostawę wody, a nie rozczulać się nad Uchwałą gm. 

Daszyna. Prosimy o przedstawienie kalkulacji poniesionych kosztów przez gm. Daszyna, 

do chwili obecnej nie dostaliśmy. Jest to pewna zemsta, dlatego że udowodniliśmy 

kradzież wody przez brata Wójta gm. Daszyna. Cena wody jest kształtowana w oparciu o 

kupowaną wodę z Konina, Daszyny i naszą wodę. Udowodniliśmy kradzież i został 

wystawiony rachunek, na nasze działanie szybko poszła Uchwała z Daszyny, to jak tu p. 

Krawczyk mówił, nikt się nie rozczulał wtedy z Daszyny , to była ich suwerenna decyzja, 

czy ona wynikała z działań politycznych, ekonomicznych, czy też sąsiedzkich, nas ma to 

nie interesować. 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził – ja się nie rozczulam nad gminą Daszyna, inna 

sprawa jest tańszej wody kupowanej od tej gminy, a inną sprawą jest kradzież wody i 

złodziei trzeba tępić. W tej sprawie chodzi o co innego, mamy teraz płacić frycowe za 

nieudolność gospodarki komunalnej. Dlaczego nie została wywiercona dodatkowo nowa 

studnia. Przez tyle lat, co Państwo zrobili, to po co kupujecie wodę. 

Wójt Gminy Grabów  Ryszard Kostrzewski –  był Pan radnym i Przewodniczącym 

Rady. 

Radny Krawczyk Czesław – osiem lat nie byłem w tej radzie, nie byłoby takiej sytuacji, 

jaka teraz jest. Dostałem teraz pismo o treści następującej ; „Wojewódzki Inspektor 

Ochrony Środowiska. W odpowiedzi na złożone skargi mieszkańców gminy na 

niewłaściwe funkcjonowanie przydomowych oczyszczalni informuję, że remont 

oczyszczalni przydomowych został zlecony do wykonania Przedsiębiorstwu Budownictwa 

Wodnego Robert Krawczyk- Aleksandrów Łódzki. Termin Rozpoczęcia prac 28.07.2019r. 

Pismo poszło z datą 28.07.2010r.” To jest kompromitacja, że takie pisma wychodzą z 

Urzędu Gminy. 

Pan Dyrektor GZGKiM Włodzimierz Ryszkiewicz bardzo mnie cieszy taka dyskusja i 

troska o sieć oraz stację wodociągową w Grabowie. Zakład Komunalny powstał by 

realizować w imieniu gminy zadania własne w zakresie m. in. wodociągów, kanalizacji. 

Zakład działa na podstawie planu finansowego, prowadzona jest księga główna oraz 

prowadzimy analitykę kosztów. Jako Dyrektor nie mam możliwości decyzyjnej. Pan 

Krawczyk Czesław zarzucił nieudolność względem Zakładu, jestem z wykształcenia 

ekonomistą, a nie filozofem i nie rozumiem p. Krawczyka i p. Starczyńskiego w tym 

temacie. Proszę mi udowodnić straty wody pozornej, której nie można wyliczyć przy 

awariach wodociągowych. Następna sprawa to płukanie sieci oraz nielegalny pobór wody. 

Jeżeli chodzi o oczyszczalnie przydomowe na podstawie Uchwały Rady Gminy zostały 



przekazane w zarząd GZGKiM. W okresie gwarancji były obsługiwane przez firmę, która 

zamontowała te oczyszczalnie. Największym problem są ciągłe awarie agregatora.  

W dalszej kolejności Pan Dyrektor GZGKiM – Włodzimierz Ryszkiewicz przedłożył 

analitykę kosztów wody, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radna Krysiak Ewelina  stwierdziła– chodzi o zbiornik, a nie agregator, mydlicie oczy, 

to powiedzcie temu rolnikowi, że się nie należy wymiana zbiornika. Poinformowano, że 

gwarancja na zbiornik jest 10 lat, a okazuje się, że nie ma. 

Pan Dyrektor GZGKiM Włodzimierz Ryszkiewicz stwierdził – gwarancja na 

oczyszczalnie jest 3 lata, a producent daje na zbiornik 10 lat. Nie ma gwarancji na same 

prace oczyszczalni. 

Radny Henryk Pabin – odniósł się do wynagrodzeń, Dyrektor ma pracowników na 

etacie, to po co doliczane jest do kosztów oczyszczalni. Niech pan tę wodę kupioną od 

innych gmin wykaże odrębnie nam, że poniósł pan stratę, to Rada da dotację. 

Pan Dyrektor GZGKiM Włodzimierz Ryszkiewicz – jest to błędne myślenie, nie ma 

znaczenia skąd wodę kupuję, to jest jeden z elementów kosztów wody. Woda nie płynie 

powietrzem, to nie jest sam zakup wody w rejonie Sobótki, trzeba doliczyć koszty badań 

wody, awaryjność sieci i koszty ogólnozakładowe. 

Radny Krawczyk Czesław zapytał– ile razy w ciągu 8 lat Pan Dyrektor stawiał sprawę 

budowy stacji wodociągowej w Grabowie i czy Pan przedstawił wynik ekonomiczny 

budowy stacji wodociągowej na sesji. Budujemy studnię, kosztuje tyle, a jeżeli 

remontujemy to kosztuje tyle i wtedy wynik ekonomiczny będzie znany. Bardzo ważne 

jak kształtują się straty wody w innych gminach. 

Pan Zastępca Wójta Gminy Wiesław Łaziński– stwierdził – 6,7 lat temu był złożony 

wniosek do SAPARDU i okazało się, że na te cele nie udało się pozyskać z funduszy z 

europejskich środków. Musiała być udowodniona duża aglomeracja i wniosek upadł. 

Pojawiła się nowa szansa z PROW i dokumentacja została opracowana w 2006r., a w 

2009r. była aktualizowana. W tym roku składamy wniosek na kwotę 1800 000 zł tj. 

remont hydroforni, budowę rurociągu tłocznego i budowę studni. Jeżeli pozyskamy środki 

to inwestycję zakończymy dopiero w następnym roku. 

Radny Henryk Pabin – zapytał ilu pracowników ma zatrudnionych Dyrektor w GZGKiM. 

Pan Dyrektor GZGKiM  Włodzimierz Ryszkiewicz odpowiedział – 13 pracowników. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński stwierdził-  ponieważ są 

rozbieżne wnioski komisji w sprawie opłaty za wodę – proszę szanowne komisje  o 

uzgodnienie wniosku w przedmiotowej sprawie , następnie ogłosił przerwę 15- minutową. 



Po przerwie. 

Komisja Oświaty biorąc pod uwagę aktualne ceny proponuje  taryfę – 3,16 zł dopłacimy 

0,20 zł z budżetu, to dla abonamenta będzie 2,96 zł, a ścieki postanowiliśmy dołożyć z 

budżetu gminy 0,64 zł, a 3,60 dla odbiorcy. Łącznie taryfa wynosi 4,24 zł dla ścieków. 

Komisja Rolnictwa  

2,86 zł – woda dla abonamenta +dotacja z budżetu 0,30 zł  to taryfa wynosi 3,16 zł 

Komisja Rewizyjna 

2,96 zł – woda dla abonamenta +dotacja z budżetu 0,20 zł  to taryfa wynosi 3,16 zł 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński poddał pod głosowanie 

taryfę wody 3,16 z dotacją z budżetu gminy 0,20 zł. 

Za przedmiotowym wnioskiem glosowało 7 głosów za, 8 przeciwnych .  

Wniosek nie przeszedł. 

W dalszej kolejności Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński 

poddał pod głosowanie taryfę wody 3,16 z dotacją z budżetu gminy 0,30 zł. 

Za przedmiotowym wnioskiem glosowało 4 głosów za, 10 przeciwnych przy 1 

wstrzymującym.  

Wniosek nie przeszedł. 

W następstwie Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński poddał pod 

głosowanie pozostawienie taryfy z ubiegłego roku 2,85 +dopłatą z budżetu gminy 0,31 . 

Wniosek został przyjęty przy 15 głosach za. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Krzysztof Pieczewski – zaproponował 

zrównać dopłatę z budżetu gminy za wodę – 0,31 zł i opłata za ścieki -0,31 zł w tej samej 

wysokości. Wniosek ustalenia taryfy za ścieki 4,24 zł – dopłata z budżetu 0,31 zł, a 

opłata dla odbiorcy 3,93zł. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński poddał pod głosowanie 

taryfę ścieków 4,24 z dotacją z budżetu gminy 0,31 zł. 

Za wnioskiem głosowało 15 radnych. 

 

     Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski przedłożył projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowego 



odprowadzania ścieków, który został przyjęty przy 15 głosach na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i pojęta została  

 

UCHWAŁA Nr V/24/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

12.Podjęcie uchwały w sprawie wypowiedzenia porozumienia komunalnego z 

Gminą Daszyna. 

Wnioski Komisji 

 

KOMISJA OŚWIATY 

  Komisja pozytywnie przy 4 głosach za wnioskuje o niewypowiadanie porozumienia 

komunalnego z gminą Daszyna, tylko zmiany porozumienia  komunalnego dostosowując 

do aktualnych przepisów prawa . 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja pozytywnie przy 5 głosach za  nie zajęła konkretnego stanowiska  z powodu  

obawy przed  odcięciem dopływu wody  przez Gminę Daszyna  ze stacji wodociągowej  

Mazew. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

     Komisja pozytywnie przy 3 głosach za i 2 wstrzymujących opiniuje projekt uchwały w 

sprawie wypowiedzenia porozumienia komunalnego z Gminą Daszyna 

W dyskusji głos wzięli: 

Radny Krawczyk Czesław  stwierdził – przed podjęciem tej uchwały winna się odbyć 

konsultacja społeczna z Wójtem Daszyna. Jeżeli podejmiemy tę decyzję to Daszyna 

będzie miała prawo odciąć wodę dla Sobótki. Ja bym osobiście optował za tym, żeby 

dzisiaj nie podejmować uchwały, bo to się smutno skończy, jest konflikt z gm. Daszyna 

czeka nas rozprawa sądowa o  zapłacenie faktury na kwotę 5 300 zł. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty Małgorzata Matusiak stwierdziła – że należy 

negocjować umowę. 

Radny Henryk Pabin stwierdził– Gmina Daszyna nie może pozbawić mieszkańców 

Sobótki wody. Kto budował linię Daszyna czy Gmina?  Rejon Sobótki korzysta z sieci 

wodociągowej w Mazewie , to Wójt z Daszyny nawiąże umowy z odbiorcami, a wodociąg 

będziemy my remontować. 

Radny Starczyński Andrzej stwierdził – skoro do wody w Sobótce nie dopłacamy, a 

woda jest tańsza to dlaczego Gmina Grabów nie chciała zapłacić na rzecz Daszyny 

faktury za kwotę 5 300 zł. 



Pan Sekretarz Gminy Janusz Jagodziński stwierdził – trzeba wrócić do roku 1987 r., 

kiedy ta stacja hydroforowa w Mazewie była budowana przez Wojewódzki Urząd 

Melioracji i Urządzeń Wodnych w Płocku, w ramach wspólnego porozumienia była zawarta 

umowa między Płockiem a Koninem. Gmina Grabów będzie otrzymywała wodę z Daszyny 

na rejon Sobótki z tego powodu będzie partycypował w kosztach budowy tej stacji. Po 

roku 1989 następuje zmiana ustroju gmin. Pierwszym etapem jest przeprowadzenie 

komunalizacji i jedną z tych komunalizacji podjęła gmina Daszyna na stację wodociągową 

Mazew pomimo z naszej strony pewnych protestów. Rok 1993 - zostało zawarte 

porozumienie z gminą Daszyna na dostawę wody z Mazewa na rejon Sobótki. 

Porozumienie obejmowało min, że cena wody będzie pomniejszona o 20 %. Gmina 

będzie każdorazowo uczestniczyła w partycypacji w kosztach napraw i modernizacji stacji 

wodociągowej w stosunku 20 % do wielkości poniesionych kosztów. Każdorazowo gmina 

miała być informowana o planowanych dyskusjach dotyczących modernizacji i 

przetargach modernizacji i napraw stacji wodociągowej. Upłynęło trochę lat ani jeden 

dokument nie istnieje, że gminę Grabów informowano o planowanych modernizacjach. 

Rok 2000 zmieniają się przepisy, które określają że cena wody staje się taryfą. Już w 

tamtym czasie powinno być porozumienie rozwiązane, bo nawet porozumienie nie było 

egzekwowane. Cena wszystkich napraw i kosztów kształtuje się w taryfie. Prosiliśmy o 

podesłanie kosztów kalkulacji uchwałą. Jeżeliby nastąpiło rozwiązanie porozumienia to 

będziemy zawierać nową umowę. 

Radny Osiński Jerzy zapytała – czy w dzisiejszym czasie jest możliwość odcięcia wody 

przez Gminę Daszyna. 

Pan Sekretarz Gminy Janusz Jagodziński – wyjaśnił, że zgodnie z przepisami jeżeli 

odbiorca nie płaci albo używa wody do innych celów to  można wypowiedzieć dostawę 

wody, w naszym przypadku nie zachodzi takowa przesłanka. 

Radny Krawczyk Czesław – jest realna obawa, że jak wypowiedzenie zostanie podjęte 

to mogą nam odciąć wodę. 

Radny Starczyński Andrzej – moje zdanie jest takie, że nie podejmować uchwały o 

wypowiedzenie porozumienia, bo wystarczy że wójt z Daszyny zdecyduje, że będzie miał 

awarię i odetnie dostawę wody. 

Na tym etapie zakończono dyskusję . 

 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Drozdowski  przedłożył projekt uchwały w 

sprawie wypowiedzenia porozumienia komunalnego z Gminą Daszyna, który został 

przyjęty przy 8 głosach i 7 wstrzymujących na ustawowy skład rady wynoszący 15 

radnych i pojęta została  

 



UCHWAŁA Nr V/25/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Grabów na rok 2011. 

 

Wnioski Komisji 

 

Komisje  pozytywnie opiniują projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy 

Grabów na rok 2011. 

Dyskusji nie podjęto. 

 

Pani Skarbnik Gminy Zofia Zasadzka przedłożyła projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Grabów na rok 2011, który został przyjęty przy 13 głosach za i 2 

wstrzymujących się na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i pojęta została  

UCHWAŁA Nr V/18/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na rok 2011. 

 

Wnioski Komisji 

 

Komisje  pozytywnie opiniują projekt uchwały w sprawie zmiany do uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2011. 

Dyskusji nie podjęto. 

 

Pani Skarbnik Gminy Zofia Zasadzka przedłożyła projekt uchwały w sprawie zmiany do 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2011, który został przyjęty przy 13 

głosach za i 2 wstrzymujących się na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i 

pojęta została  

UCHWAŁA Nr V/19/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

15.Podjęcie uchwały  zmian w budżecie gminy Grabów na rok 2011. 



Wnioski Komisji 

Komisje  pozytywnie opiniują projekt uchwały w sprawie zmieniającej budżet 

gminy Grabów na rok 2011. 

 

Dyskusji nie podjęto. 

 

Pani Skarbnik Gminy Zofia Zasadzka przedłożyła projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Grabów na rok 2011, który został przyjęty przy 15 głosach za na 

ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i pojęta została  

UCHWAŁA Nr V/20/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

16.Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.  

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski – przystąpił do udzielenia odpowiedzi na 

zgłoszone interpelacje i zapytania. 

-Orkiestra ile liczy osób, a ilu jest z gminy, a Orlik bierze 1000 zł – odpowiedzi udzielił 

Dyrektor GOK-u stwierdzając -drzwi są otwarte dla wszystkich i zapraszam do nauki 

grania na instrumentach muzycznych, a jeśli chodzi o wynagrodzenia dla Orkiestry to 

wynagrodzenie miesięczne jest równe kwocie 85 zł brutto.  

Radny Krawczyk Czesław -nikt nie chce likwidować gminnej orkiestry, tylko ją 

usprawnić, żeby była z prawdziwego zdarzenia. 

Pan Wójt Gminy udzielił dalszych odpowiedzi: 

-ile czynszu bierzemy za Internet - 1080 zł płaci nam  Andrzej Kuster  za  budynek 

Urzędu Gminy, 

Pan Dyrektor Szkoły Podstawowej w Starej Sobótce Stanisław Tomczak 

stwierdził-do 1 mara 2011 Internet dla szkoły dostarczany był przez TP SA.  Miesięczny 

koszt abonamentu wynosił 160 zł( było to w programie  promocyjnym  ,, DSL dla szkół’’ 

od 1 marca koszty wynosiłyby 470 zł). Internet dostarczamy do szkoły przekazywany jest 

również do biblioteki i świetlicy środowiskowej( za darmo). Anteny i tak musiałyby być 

zamontowane, za anteny i montaż nie było opłat. 

Pan Dyrektor GZGKiM Włodzimierz Ryszkiewicz stwierdził - anteny mam 

zamontowane  na budynkach Plac Kościuszki 23 i Nagórki.Za energię elektryczną 

otrzymuję-50 zł netto , natomiast Internet jest  za darmo dla GOK-u i GZGKIM a  na 

antenie zamontowano kamerę dla zakładu. 

Pan Wójt Gminy udzielił dalszych odpowiedzi: 



-kiedy będzie wymieniony radca prawny- wiem o co Panu radnemu chodzi o Zarządzenie 

Wójta, które zostało unieważnione w sprawie odwołania dyrektora szkoły w Sądzie 

Administracyjnym, sprawę wygraliśmy, a w odwołaniu złożonym przez byłą panią 

dyrektor sąd nie podzielił stanowiska w oparciu o artykuł 38 o systemie oświaty, ze nie są 

to tak istotne przyczyny do odwołania, a sami wiecie jak była sytuacja skomplikowana i 

zirytowane środowisko lokalne. Na ten temat nie będę się już wypowiadał. Co się należało 

byłej Pani dyrektor wypłaciliśmy, kosztem gminy było tylko wypłacenie miesięcznego 

wypowiedzenia, pozostałość odprawy zwróciło nam Ministerstwo Oświaty. 

Radny Krawczyk Czesław- słyszę, że gmina jeszcze będzie miała pozwy, ale do tematu 

oświaty wrócimy, jak również do Pani, która prowadzi oświatę. Nic prostszego należy 

panią dyrektor poprosić na następną sesję, żeby nam wszystko opowiedziała.  

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski -sprawa byłej pani dyrektor była rozpatrywana 

przez poprzednią kadencję.  

Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Drozdowski stwierdził, że Komisja 

Oświaty poprzedniej kadencji  szczegółowo się tematem zajmowała i wówczas pani 

dyrektor była także na komisji, a co pani dyrektor użyła jako pracujący pedagog 

nazywając nas „Sądem Kapturowym” to uwłaszcza jej godności. Ponadto, jak można było 

udostępniać dzieciom w szkole w Chorkach, żeby mogły korzystać z pirackich programów 

i wchodzić na różne strony zakazane. Pan Radny Starzyński opowiada bzdury, że to Wójt 

chciał szkołę zamknąć to stowarzyszenie chciało szkołę przejąć. 

Pan Starzyński Andrzej stwierdził- niech Pan się liczy ze słowami, sieje pan 

propagandę, że tych 4 radnych się nie liczy w radzie. Żadnej szkoły nie będziemy 

likwidować, takie stwierdzenia z radnym Krawczykiem wypowiedzieliśmy na poprzednich 

sesjach.  

Radny Krawczyk Czesław stwierdził- Państwo sprawę znacie, my nie i dlatego należy 

poprosić panią, żeby przedstawiła nam sprawę, ponieważ chcemy mieć dokładne 

rozeznanie.  

 

W dalszej kolejności przystąpiono  do udzielania odpowiedzi : 

-krzaki przy drogach Smardzew- Pieczew- jest to droga powiatowa i musimy uzgodnić z 

Panią Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych usunięcie krzaków.  

-kto wyraził zgodę na budowę studzienki kanalizacyjnej- gmina Grabów nie wyrażała 

zgody na budowę studni głębinowej. Sprawdzałem, faktem jest, że firma wykonywała 

odwierty. Czy jest to na naszym terenie, są tacy co mówią, że przy granicy i w granicy, 

ale geodetów nie braliśmy, żeby pokazał nam gdzie są granice. Jak sprzedawaliśmy, to 

nie mieliśmy interesu, żeby podnosić sobie kosztów wznowienia przy sprzedaży działki. 



Kolejną działkę wystawiliśmy na sprzedaż i firma Wilec również jest zainteresowana 

kupnem, a ludzie z naszej gminy tam pracują. A z drugiej strony, czy tak mamy zaczynać 

współpracę z firmą Wilec od prokuratora?  

Radny Krawczyk Czesław stwierdził- konsultowałem tę sprawę z mieszkańcami 

Grabowa i nie ulega najmniejszej wątpliwości, odwierty są wykonywane na działce 140/6, 

która jest wystawiona na sprzedaż. Druga sprawa, nie ma możliwości, żeby zakład 

odprowadzał ścieki do kanalizacji burzowej, powinien mieć własną oczyszczalnię ścieków-

kto zezwolił na budowę, skoro działka jest wystawiona na sprzedaż, a tu prowadzona jest 

partyzantka. Panie Wójcie to Pan ponosi konsekwencje. Kupujący musi mieć wytyczone 

granice kupna działki.  

Pan Wójt Gminy udzielił dalszych odpowiedzi: 

-czy spółka wodna jest obowiązkowa-rozmawiałem z panem Piotrem Jabłońskim-

Kierownikiem Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego. 

Komornik by nie przyjął egzekucji, gdyby nie miał podstaw prawnych.  

Radny Starzyński Andrzej-Spółka Wodna jak się zawiązuje to muszą być co najmniej 3 

osoby, ponadto zarejestrowana w Katastrze Wodnym w Poznaniu i w Starostwie. Spółka 

ma prawo wystąpić do komornika, gdy jego członek Spółki nie płaci składek, natomiast 

gdy mieszkańcy nie są członkami to spółka nie ma prawa. Sprawdziłem akta Spółki 

Wodnej dopiero jest zarejestrowana 3 lata w Katastrze Wodnym. Jeżeli czyścicie rowy 

Panie Pietrzak to zabieracie grube gałęzie, a wszystkie drobne zostawiacie. Jeżeli Spółka 

Wodna będzie funkcjonowała lepiej to więcej będzie zadowolonych ludzi i będę płacić.  

Pan Prezes Spółki Wodnej w Grabowie Ireneusz Pietrzak stwierdził- Gminna 

Spółka Wodna powstała w 1975r. to jest baza wyjściowa, od 1993 r. jest samodzielną 

Spółką Wodną, gdzie jest wpisana do Katastru Wodnego i była pod Zarządem Wójta, a od 

2005 przeszła do starostwa, są naniesione zmiany do statutu podpisane przez Starostę 

działa legalnie- par. 26 Statutu Spółki z 1975 r. określa, Następca prawny członka spółki 

wodnej wstępuje w jego prawa i obowiązki. Do egzekucji składek i świadczeń,  na rzecz 

spółki wodnej stosuje się odpowiednio przepisy o egzekucji należności podatkowych. Jeśli 

chodzi o rowy to rolnicy zabierają klocki, a drobne gałęzie zostawiają-rowy należą do 

rolnika i proszę mi to udowodnić, panie Starczyński, że takie działanie wykonała Spółka.  

-na pół etatu księgowa w GOKU i GZGKiM i w bibliotece – Dyrektor GZGKIM Włodzimierz 

Ryszkiewicz udzielił odpowiedzi -sprawy kadrowe nie są kompetencją radnych, każdy 

kierownik jednostki dobiera sobie takich pracowników, do których ma zaufanie i nie 

interesuje mnie czy pani Kamińska nabyła emeryturę, wiek emerytalny nie jest 

warunkiem do zwolnienia pracownika. Państwo oceniacie moją pracę, a nie pracę mojego 

pracownika.  



Radny Pabin Henryk stwierdził-ale pewne sprawy wychodzą przy kalkulacjach, gdzie 

później wynagrodzenie jest doliczane, a pan  Dyrektor woła o dotacje. Tylko zakład 

budżetowy może sobie pozwolić na 3 etaty umysłowe przy 10 etatach fizycznych, bo 

zakład prywatny nie pozwolił sobie nigdy.  

Pan Dyrektor GZGKIM Włodzimierz Ryszkiewicz - niech pan Radny  przeczyta 

ustawę, księgową muszę mieć w Zakładzie. Samych faktur wystawiamy rocznie 9 000. 

Jestem vatowcem dlatego wszystko muszę mieć odkontowane.  

 

W dalszej kolejności przystąpiono  do udzielania odpowiedzi : 

-oświetlenie uliczne- złożyłem  pisma, ale pieniędzy w budżecie gminy nie ma.  

-kładki na Kanale Królewskim- poproszę  Burmistrza Dąbia na sesję i niech się 

wytłumaczy.  

-dostęp do informacji publicznej-Pan Sekretarz Gminy udzielił odpowiedzi, że ustawa z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej wskazuje , że każda informacja o 

sprawach publicznych stanowi informację publiczną w rozumieniu ustawy i podlega udostępnieniu 

na zasadach i w trybie określonych w niniejszej ustawie -chodzi tylko o formę. Jakie są 

możliwości- udostępnianie informacji publicznych następuje w drodze:  

1) ogłaszania informacji publicznych, w tym dokumentów urzędowych, w Biuletynie Informacji 

Publicznej, o którym mowa w art. 8, 

2) udostępniania, o którym mowa w art. 10 i 11, 

3) wstępu na posiedzenia organów, o których mowa w art. 3 ust. 1 pkt 3, i udostępniania 

materiałów, w tym audiowizualnych i teleinformatycznych, dokumentujących te posiedzenia. 

Udostępnianie informacji publicznej na wniosek następuje w sposób i w formie zgodnych z 

wnioskiem, chyba że środki techniczne, którymi dysponuje podmiot obowiązany do udostępnienia, 

nie umożliwiają udostępnienia informacji w sposób i w formie określonych we wniosku. Jeżeli w 

wyniku udostępnienia informacji publicznej na wniosek, podmiot obowiązany do udostępnienia ma 

ponieść dodatkowe koszty związane ze wskazanym we wniosku sposobem udostępnienia lub 

koniecznością przekształcenia informacji w formę wskazaną we wniosku, podmiot ten może pobrać 

od wnioskodawcy opłatę w wysokości odpowiadającej tym kosztom. Wystarczy złożyć wniosek o 

dostępie do informacji publicznej i wniosek zostanie rozpatrzony ,czy nie podlega tajemnicy lub 

ochronie danych osobowych.  

Pan Wójt Gminy udzielił dalszych odpowiedzi: 

- przegląd dróg i jaka decyzja- została podjęta decyzja o zwiększeniu bieżących remontów i 

niedługo będzie zorganizowana sołtysówka i będzie przedłożona informacja, 



- zalane 2 gospodarstwa i odkopanie 3 przepustów-zostanie rów oczyszczony, 

- posprzątanie chodnika koło parku-zlecenie dostanie do wykonania GZGKiM 

-usunięcie krzaków- Rejonowe Biuro Pracy ma w tym roku zmniejszone środki o 70% i trudno 

będzie pozyskać grupę osób do prac społeczno-użytecznych, 

-odnowienie znaków drogowych powiatowych-wniosek został przekazany do realizacji radnemu 

powiatowemu,  

-odbudowa przystanku autobusowego w Sławęcinie- 2-3 krotnie był odbudowany przystanek, ile 

razy jeszcze będzie trwała w tej miejscowości dewastacja,  

-wprowadzenie drogi jednokierunkowej wymaga zatwierdzenia przez specjalną powołaną Komisję i 

na tą chwilę nie znane jest stanowisko,  

-niedrożne mostki przy placu targowym-GZGKiM sprząta nasz plac, natomiast plac targowy GS. 

Rowy należą do nas i trzeba będzie doprowadzić do stanu używalności.  

-śmieci na prywatnej posesji- mogę tylko wysłać Policję, do tej pory wysyłaliśmy pisma przewodnie 

bez żadnych rezultatów.  

Pan Sekretarz Gminy Janusz Jagodziński udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytanie 

przez radnego Krawczyka Czesława dotyczące wykształcenia Pani Kierownik Referatu 

Oświatowego- w aktach osobowych pracownika znajduje się Świadectwo Dojrzałości 

Liceum Ogólnokształcącego im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Kutnie. Z jego treści wynika, 

że Pani Grażyna Malinowska zdała Egzamin Dojrzałości przed Państwową Komisją 

Egzaminacyjną powołaną przez Kuratora Okręgu Szkolnego Łódzkiego w Łodzi pismem z 

dnia 11 maja 1970 roku. Świadectwo posiada datę 29 września 1970 roku. Na podstawie 

świadectwa pracodawca uznał, że Pani Grażyna Malinowska posiada wykształcenie 

średnie. 

Radny Krawczyk Czesław-pan Sekretarz wyjaśnił sprawę istotnie, bo pani chodziła do szkoły i z 

Łęczycy opuściła szkołę, przeszła do Kutna. Następnie sprawa istotna przy tym stanowisku musi 

osoba posiadać wykształcenie wyższe magisterium lub licencjat, jak ta osoba może pełnić 

obowiązki.  

Pan Sekretarz Gminy Janusz Jagodziński odpowiedział-w świetle dzisiaj obowiązujących 

przepisów Pani Kierownik nie mogłaby być zatrudniona na tym stanowisku, ale została zatrudniona 

przed wejściem w życie przepisów i prawo w stosunku do tej osoby nie działa wstecz.  

Radny Krawczyk Czesław stwierdził, że RIO przeprowadziło kontrolę i postawiło zarzuty, a 

mylnie prze Urząd  RIO zostało poinformowane ,czy ten fakt jest prawdą? 

Pan Sekretarz Gminy Janusz Jagodziński stwierdził -ten temat był między innymi przedmiotem 

kontroli w 2007r.  musiałby wejrzeć w dokumenty i sprawdzić. Na tą chwilę nie odpowiem. 

17.Wolne wnioski i informacje. 



     Pan Sekretarz Gminy Janusz Jagodziński poinformował - że w wyborach do Rady 

Powiatowej Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego zarządzonych na dzień 3 kwietnia 

2011 r., na terenie gminy Grabów utworzono jeden okręg wyborczy dwumandatowy Nr 

32 obejmujący cały obszar gminy. Okręg Wyborczy Gminy Grabów jest jednocześnie 

obwodem głosowania dla wszystkich miejscowości z terenu gminy.  

Głosowanie w wyborach do Rady Powiatowej Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego 

obędą się w lokalu wyborczym w Urzędzie Gminy w Grabowie, ul. 1 Maja 21  

w godzinach od 8 00 do 18 00. Pragnę Państwu przekazać kilka najważniejszych 

informacji na temat wyborów do izb rolniczych, które zgodnie z uchwałą nr 9/2010 

Krajowej Rady Izb Rolniczych z 1 grudnia 2010 r. zostały zarządzone na niedzielę, 3 

kwietnia 2011r.Podstawę prawną działalności samorządu rolniczego w Polsce stanowi 

ustawa z dnia 14 grudnia 1995r. o izbach rolniczych (Dz. U. nr 101 poz. 927 z 2002r. z 

późn. zm). Izby są rolniczym samorządem zawodowym, działającym na rzecz 

rozwiązywania problemów rolnictwa i reprezentującym interes zrzeszonych w nich 

podmiotów. Czynne i bierne prawo wyborcze w wyborach powszechnego samorządu 

rolniczego mają: członkowie Izby, którymi są: podatnicy podatku rolnego, podatnicy 

podatku dochodowego z działów specjalnych produkcji rolnej oraz członkowie rolniczych 

spółdzielni produkcyjnych posiadających w nich wkłady gruntowe. Wybory do Walnego 

Zgromadzenia Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego są dwustopniowe. W pierwszym 

etapie z każdej gminy wybierani są dwaj delegaci (lub jeden, jeżeli obszar użytków 

rolnych gminy nie przekracza 4 tys. ha).  

Wybrani delegaci wchodzą w skład tzw. Rady Powiatowej, która – na swym pierwszym 

posiedzeniu – wybiera spośród siebie Przewodniczącego i Delegata. Te dwie osoby 

wchodzą w skład nowego Walnego Zgromadzenia Izby, którego kadencja trwa 4 lata.  

 

18. Zamknięcie obrad  sesji .  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński  stwierdził, że porządek V SESJI 

RADY GMINY został wyczerpany i tym samym zakończył obrady.  

 

     Na tym protokół zakończono i podpisano  . 

 
 
PROTOKÓŁ SPORZĄDZIŁA:                                                                    PRZEWODNICZĄCY                                                                           
  
 Anna   Woźniak                                                                               RADY GMINY  GRABÓW  

                                                                                                              
 Inspektor UG                                                                                         Zbigniew Sobczyński 
                                                                                                                 
 

 

 


